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 XVI. ročník           80. číslo         Červen  2015 

 

Co se skrývá za oponou života? 
 

V knize p. J. Klempery TACHLOVICE je kapitola „Ochotnické divadlo“ zakončená větou, že 

ochotnická činnost byla vlivem nepříznivých politických tlaků po r. 1948 utlačena. O jejím 

znovuoživení a pokračování vypráví pan Josef Kříva. Letos  23. března slavil své 85. narozeniny. 

A dnes s rukama opřenýma o své vozítko projíždí v myšlenkách svoje minulá léta.  

Do Tachlovic se přistěhoval a oženil v roce 1950. V té době pracoval ve Výzkumném ústavu pro 

zvuk, obraz a reprodukci VUZOR a při své práci poznal různé divadelní triky a jejich použití. O 

divadelní činnosti v Tachlovicích věděl už z dřívějších dob. Hned za obcí je pozemek Špirkovic  

skála (ještě dnes se užívá její název), byla tam štola, lom na kámen, vápenec. Na jejím dně se vytvořil 

přírodní amfiteátr. Už v roce 1916 se tam hrála Prodaná nevěsta, v roce 1937 Lucerna. V současné 

době je lom už zavezen navážkou.  Sál v hospodě u Doušů, v lese v Březné, nebo dvůr u školy byly 

také místem pro jeviště.  V 50. letech vznikla v Tachlovicích dobrovolná organizace Svazarm se 

zájmem o brannou a technickou disciplínu, vytvořil se i střelecký oddíl se střelnicí na Pískách. Mezi 

členy Svazarmu byli kamarádi, kteří dali dohromady divadelní spolek a pan J. Kříva k nim patřil. 

V té době už pracoval jako elektrikář: Důl Mořina, pak Lehká prefabrikace Tachlovice. S plným 

zájmem a radostí působil mezi ochotníky a stal se režisérem her. V roce 1957 nastudovali veselohru: 

„Palackého třída 27“, autora p. Františka Štamberka. Do Tachlovické divadelní společnosti patřili p. 

Bedřich Smetana (manžel pí. uč. Smetanové), Jaroslav Benčo, Václav Frühauf, Karel Hašek, Blanka 

a Jaromír Holubovi ze školy, Miroslav Jansa, Miloslav Kubát, Josef Malý, Jiří Máša, Jindřiška 

Říhová–Šrámková, Irena, Marie a Alena Šebkovy, celkem 18 členů. Příští rok byla sehrána novodobá 

hra „Třetí zvonění“ autor p. Blažek.  Nějaký mladík pustil v tramvaji sednout dědečka a ten mu slíbil, 

že mu splní tři přání. Děj se odehrával v rodině holiče (hrál pan Kříva), ovšem přání byla lehkovážná, 

hoch vyplácal vše a nezbylo mu nic.  Poradce hry dělal pan Miroslav Jansa st. a nápověda byl pan 

Josef Jansa.  Hrálo se na sále v hospodě u Doušů čp. 29. Kolem roku 1960 se hospoda zrušila, 

přestalo se čepovat a objekt se zaměřil spíše na hospodářství. Tím etapa vzpomínání na divadlo skoro 

končí. Do obce se přistěhoval p. Jaroslav Čabart a pokračoval v divadelní a loutkové činnosti. 

Představení se hrála v čp. 25 vedle rybníka na bývalé Poště (dnes LOPED). Bylo zde předsálí, jeviště 

a také hlediště. Sál sloužil během roku také jako kulturní místnost. 

Ovšem pan Kříva pokračoval v režírování jiné činnosti. Byla to záliba práce se dřevem, sedací 

soupravy na míru do pokoje, zahradní soupravy k odpočívání. Dostal se i ke svému koníčku - 

elektronice. Rok běží za rokem, pětiletka stíhá další a přichází jiné období. V letech 1999 a 2000 je 

založen spolek TOPAS (Tachlovičtí občané a přátelé sobě) a pan Kříva je v jeho středu. Pustil se do 

uspořádání výstavy ŠIKOVNÉ RUCE, kde žáci škol, ale i místní občané kutilové předvedli své 

amatérské výrobky. Obešel všechny školy v okolí: ZŠ Nučice, ZŠ Rudná, ZŠ Jinočany. Také získal 

krásné výrobky ze Zvláštní školy v Hořelicích, byla to keramika a kovovýrobky. Pan Kříva stále 

sleduje dění v Tachlovicích. “Objíždí“ svůj rajón kolem bydliště, rádi se s ním zastavíme a vedeme 

řeči. Vždycky si povzdechne a řekne, že to byla pěkná doba, krásná léta mezi dobrými lidmi, s nimiž 

si rozuměl. 

Letošní rok mu připravil ještě jeden životní krok – se svojí manželkou paní Boženou oslavili 65 let 

od své svatby. Říká se jí „kamenná“ neboť jenom na pevném základě manželství je možné stavět 

budoucnost. 
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P. S.  

Možná, že se zapomnělo na někoho nebo zase na nějakou událost. Vyzývám pamětníky, aby přispěli 

svou vzpomínkou na léta divadelnická v Tachlovicích. My si to pak v dalších číslech TL rádi 

přečteme.           -AT- 

 

Z činnosti zastupitelstva obce: 
Schválená usnesení na Zasedání Zastupitelstva obce Tachlovice, konaného dne 21. 5. 2015  

Usnesení č. 1 

Zastupitelstvo obce Tachlovice určilo ověřovateli zápisu pana Č. Černíka a M. Jansu a zapisovatelem 

paní J. Žežulkovou. 

Usnesení č. 2 

Zastupitelstvo obce Tachlovice schválilo program zasedání. 

Usnesení č. 3 
Zastupitelstvo obce Tachlovice schválilo prodej obecního majetku parcelní číslo 75/4 o výměře 

341 m
2
 manželům Bogdanovým za cenu 350,- Kč za 1 m

2
 to je celkem 119,350,- Kč. 

Usnesení č. 4 
Zastupitelstvo obce Tachlovice schválilo věcné břemeno – služebnost stezky a cesty v rozsahu 

geometrického plánu č. 525 – 13/2015, dle §§ 1274 a 1276 obč. zák. č. 89/2012 Sb. Služebnost je 

vedena přes pozemek parcelní číslo 75/1. Služebnost se zřizuje ve prospěch oprávněným manželům 

Bogdanovým, kde povinným je obec Tachlovice s úplatou 1.000,-  Kč jednorázově. 

Usnesení č. 5 

Zastupitelstvo obce Tachlovice schválilo prodej obecního majetku obce a to panu Zdeňku Tesařovi  

parcelní číslo 539/4 o výměře 156 m
2
 za částku 350,- Kč za 1 m

2
 to je celkem 54.600,- Kč. 

Dle kupní smlouvy  o převodu nemovitostí z 21.5.2015 v rozsahu geometrického plánu č. 521-

7/2015. 

Usnesení č. 6 

Zastupitelstvo obce Tachlovice schválilo smlouvu o zřízení věcného břemene z 30. 03. 2015 mezi 

obcí Tachlovice ( povinný ) a Pražskou plynárenskou Distribuce, a.s. ( oprávněný)  ve věci 

vybudování plynové přípojky v ulici Sportovní přes pozemek v majetku obce pro paní Holubovou za 

poplatek 275,- Kč v rozsahu geometrického plánu č. 500 - 8/2013. 

Usnesení č. 7 

Zastupitelstvo obce Tachlovice schválilo přenesení působnosti – přestupkovou komisi z obce 

Tachlovice na ORP město Hostivice. 

Usnesení č. 8 

Zastupitelstvo obce Tachlovice schválilo hlasováním prominutí nevymahatelných pohledávek a to 

konkrétně svoz komunálního odpadu za občany, kteří jsou hlášeni k trvalém pobytu v obci 

Tachlovice, ale fakticky v obci nepobývají. Jedná se o částku 56.700,- Kč. 

Usnesení č. 9 
Zastupitelstvo obce Tachlovice schválilo , že podle novely od 1. 5. 2015 se nemění výše odměn členů 

zastupitelstva. 

Usnesení č. 10 

Zastupitelstvo obce Tachlovice schválilo hlasováním poskytnutí dotace pro Junák – svaz skautů a 

skautek ČR ve výši 20.000,- Kč . 

Usnesení č. 11 

Zastupitelstvo obce Tachlovice schválilo hlasováním přijetí dotace pro Obecní knihovnu v 

Tachlovicích ve výši 20.000 ,- Kč ze Státního rozpočtu ČR na rok 2015 z programu VISK 3. 

Usnesení č. 12 

Zastupitelstvo obce schválilo kontrolu (audit) hospodaření obce Tachlovice za rok 2015, kterou  

provede KÚ Středočeského kraje za 0,- Kč.     

Usnesení č. 13 

Zastupitelstvo  schválilo závěrečný účet obce Tachlovice za rok 2014, se ziskem 3.297.920,01 Kč. 
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Usnesení č. 14 

Zastupitelstvo obce Tachlovice schválilo roční účetní závěrky: 

a) ZŠ a MŠ rok 2014 

Výsledkem hospodaření příspěvkové organizace obce za rok 2014 je zisk ve výši 2.474,71 Kč. 

Výsledek hospodaření je převeden do zisku z minulých období.         

 b) Obce Tachlovice rok 2014        

Rozpočet byl dodržen a zisk ve výši 3.297.920,01 Kč bude převeden do zisku minulých období.   

Usnesení č. 15 

Zastupitelstvo obce Tachlovice schválilo Zprávu nezávislého auditora o výsledku přezkoumání 

hospodaření za období od 1. 1. do 31. 12. 2014. 

Diskuze: 
Zasedání  zastupitelstva  se  zúčastnilo cca 30 občanů. Témata diskuse byla rozdělena do dvou 

etap. Ta první se rozvinula během bodu č. 4, kde pan starosta sděloval všem přítomným občanům 

svoji zprávu o práci zastupitelů a na Obecním úřadě, návrh vize rozvoje obce v tomto volebním 

období. 

- s prací zastupitelů je pan starosta spokojen a je samozřejmostí, že v tomto se bude pokračovat i 

nadále. 

- s ohledem poskytování účetních služeb externí společností UOL, starosta vyzval finanční a 

kontrolní výbor k zapojení do kontroly plateb dodavatelů obce.    

- poděkoval spolkům působících v obci za jejich obětavou činnost, kterou pro občany pořádají. 

- udržování pořádku v obci je dobré i když na místním hřbitově je mnoho práce. Stále se odklízejí 

odhozené obrubníky, věnce, svíčky aj. Hrobová místa bez majitelů se budou upravovat. 

- černé skládky v katastru obce jsou nadále v řešení. 

- pan Fišer se zajímal o problém týkající se občanů, kteří nejsou připojeni ke splaškové kanalizaci 

a používají jímky jež evidentně nesplňují stanovené podmínky použití. 

- na téma Územního plánu předložil stanovisko pan zastupitel ing. Michálek, zdůraznil zájem občanů 

o zachování vesnického charakteru obce, zmínil se o problematice hospodaření služeb v obci 

(prodejny) a také připomněl zájem zastupitelstva obce zapojit do pořízení nového ÚP co nejširší 

veřejnost. Dále se zmínil o provázanosti s vybaveností a obslužností obce např.(ČOV). 

- pan ing. Michálek se rovněž zmínil o problematice projektu rychlodráhy Praha – Norimberk a to z 

pohledu zatížení KÚ obce v jižní části. Zastupitelé se pokusí v novém ÚP toto zatížení zmenšit. 

-  dotaz týkající se zastavěnosti v obci měla také paní Hošťálková, starosta poukázal na stávající ÚP. 

-  hospodaření obce, ZŠ a MŠ je velmi dobré. Zisky budou použity na opravy, údržby a vybavení. 

- občané byli seznámeni se soudním sporem, který probíhá mezi obcí a panem L. Horákem. 

Rozsudek bude vynesen 27.05.2015, veřejnost bude seznámena. 

- stavební činnost v obci, která bude probíhat (plánovaná rekonstrukce severní části ulice Ke Stráni)           

byla také tématem diskuse. Někteří občané poukázali na to proč právě tato ulice a  ne ostatní ulice, 

například pan Česák a paní Kotrčová. Občané byli velmi uznalí, že opravdu nejde všechno najednou 

přestože roky stále čekají. Paní Kapalínová měla dotaz ohledně dešťové kanalizace a pan starosta 

seznámil občany s problémy spojené s touto rekonstrukcí. 

- od paní Horké byl vznesen dotaz k plánované rekonstrukci Jakubské návsi a napojení na dešťovou 

kanalizaci, bezpečnost na silnici od obce Dobříč k faře (pěších a cyklistů) vybudováním cyklostezky.   

-  na dotaz pana Mgr. Janíka ohledně oprav, rekonstrukcí  OÚ, ZŠ a MŠ. Odpovídal pan místostarosta 

Jansa, starosta vysvětlil stávající priority a zdůraznil nejvyšší zájem na bezpečnost dětí. Uvedl, že vše 

je spojeno s finančními prostředky. Zastupitelé budou prosazovat regulaci nové výstavby v obci 

prostřednictvím limitováním výměr stavebních parcel a také poměrem zastavěných ploch a zeleně. 

- obecní zastupitelstvo bylo upozorněno panem Česákem na zničené stromky u cesty na Kapaliňáku 

a nepovolenými rychlostními závody pořádané v této lokalitě. Předsedající požádal pana Česáka o 

upozornění pokud se takový závod bude pořádat, bude řešit policie ČR. 

- paní Tůmová se ptala na vlastnictví pozemku, kde se pořádají obecní akce (pálení čarodějnic, 

Staročeské máje, Tachlovický trojúhelník). Odpověď byla zodpovězena panem Jansou, který sdělil , 

že uvedený pozemek včetně ulice Sportovní je vlastnictvím společnosti Albet, s.r.o. 
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- pan Šmejkal projevil námitku nad hlasováním o dotaci pro Junák – svaz skautů a skautek ČR, kde 

uvedl, že si takovýchto finančních příspěvků neváží a nikde není jejich aktivita ve svazu ani jinde 

vidět. Od pana zastupitele Buchteleho se mu dostalo vysvětlení, za jakým účelem budou použity. 

Toto se týkalo bodu 8) poskytnutí dotace pro Junák – svaz skautů a skautek ČR. 

Na dotaz pracovních činností dětí v těchto spolcích bylo odpovězeno paní ředitelkou Galertovou, 

že děti se pracovních činností účastnit nemohou.       

- paní Vaněčková měla dotaz ohledně informovanosti občanů prostřednictvím zpráv zasílaných do e-

mailu a bylo jí sděleno, že samozřejmě se bude situace zlepšovat. 

- paní ředitelka Galertová citovala dotazy rodičů dětí nad odstraněním policistky umístěné u budovy 

školy. Po návštěvě psychologické poradny jí bylo sděleno jaký význam toto opatření má. Pan starosta 

ji nechal odstranit z důvodu omšelosti a hanlivých obrázků. 

- další dotaz od pana Pěkného se týkal reklamy umístěné na školním zábradlí, kterou tam umístil 

majitel firmy Autoopravna -  Jeřábek s tím, že vybuduje zábradlí v zájmu bezpečnosti dětí při 

přecházení u školy. Pan Pěkný vyzval k iniciativě na odstranění poutače také občanské sdružení OS 

Přátele Tachlovic. Starosta přislíbil odstranění reklamy s poukázáním pana Pěkného na odpoutávání 

pozornosti řidičů na přechodu u ZŠ.   

Další zprávy z jednání zastupitelstva obce: 

 Probíhá povolovací řízení pro stavbu nové komunikace v ulici Ke Stráni. 

 Zastupitelé ve výběrovém řízení vybrali firmu, která bude stavbu komunikace ulice Ke Stráni 

provádět. 

 Starostou obce byla podepsána darovací smlouva, kterou firma Albet zastoupená Ing. 

Doležalem darovala obci sportovní hřiště vedle mateřské školy, jež vybudovala na své 

náklady na pozemku obce. 

Z činnosti Obecního úřadu v Tachlovicích: 

 Dne 13. 6. 2014 proběhlo Vítání občánků na Obecním úřadě. Starosta Ing. Semerád a 

místostarosta p. Jansa přivítali do obce 12 nových občánků a popřáli jim a rodičům hodně 

zdaru a spokojenosti. 

 Policie ČR, Obvodní oddělení Hostivice určilo policistu s územní odpovědností pro 

Tachlovice a je jím nstržm. Březina  tel. 603 104 423 

 Kdo z občanů má zájem o vyčištění  a revizi komínů, volejte na OÚ - Tachlovice  telefoní 

číslo 311 670 638, kde vás paní Císlová zapíše a domluví kominické služby.  



5 

 

Brigáda – úklid Radotínského potoka v Tachlovicích  

 

Radotínský potok, který přitéká do naší obce od 

Nučic a pokračuje dále do Chýnic, je v poměrně 

špatném stavu. Voda v potoce už od pohledu a 

nevábného zápachu vypovídá o tom, že její kvalita 

není dobrá. Ale nejen to. V potoce se nacházejí 

nejrůznější předměty – od palet přes pneumatiku až 

ke kusům igelitů a plastovým lahvím atd. To vše 

mechanicky brání průtoku vody, tvoří se zapáchající 

„tůňky“ a pěna. 

Spolek Přátelé Tachlovic se proto rozhodl uskutečnit 

brigádu a pokusit se alespoň část potoka vyčistit tak, 

jak bude v našich silách. Akci jsme naplánovali na 

sobotu 23. 5. 2015. Obecní úřad nám informace 

zveřejnil na webu, sami jsme ještě vylepili plakátek 

na zastávce a samozřejmě jsme dali vědět i 

prostřednictvím sociální sítě (např. zveřejněním na 

FB stránkách „Tachlovice 2018“). 

Den předtím se musel traktorem s mulčovačem 

upravit pás podél potoka, abychom se tam vůbec 

mohli dostat. Tak už jen aby nepršelo a lidé se 

dostavili. Oboje se naštěstí splnilo! V sobotu ráno 

kolem deváté se scházíme na můstku u kontejnerů. 

Počkáme, než dorazí traktor s valníkem pro odvoz 

odpadu a říkáme si hrubý pracovní plán. Každý se chopí nějakého pracovního náčiní, nasadí rukavice 

a hurá na to. První se do vody pouští kluci, kteří neváhají zalézt pod můstek a už loví první 

nepořádek ven na břeh. Tímto způsobem pracují i jednotlivé skupinky po obou březích potoka 

v úseku od můstku u čističky po můstek na návsi. Nejdříve vše vytahat na břeh, pak se to nahází na 

valník a odveze buď na spálení (přírodní materiály)nebo do pytlů a do kontejneru (plasty apod..).  

Přestože jsme počítali s tím, že se zašpiníme, až takový „marast“ jsme asi nečekali. Na místech se 

slabším průtokem jsou usazené kaly, voda od nich téměř černá a páchnoucí na několik metrů daleko. 

Pokládáme si otázku, jak obecní čističky 

plní svoji funkci??  Během asi dvou a půl 

hodin jsme tedy zvládli v úseku od návsi po 

čističku vytáhnout z potoka pneumatiku, 

několik palet, stavebních fólií, popadaných 

stromů a keřů, odstranit hráz, kterou zde 

dříve vytvořili rybáři a kvůli které se na 

potoce tvořila tůň, na jejímž dně byla kromě 

bahna silná vrstva usazených kalů, a 

samozřejmě i dost drobného odpadu včetně 

skleněných lahví apod... Bohužel není 

v našich silách odstranit z potoka veškeré 

nahromaděné kaly, doufejme, že některým 

příštím větším deštěm se koryto potoka ještě 

více pročistí. 

 

Celkem se nás sešlo a prostřídalo cca 20 lidí, všem moc děkujeme za účast! Další výzvou pro nás 

zůstává úsek podél panelové cesty od Nučic a také část od čističky směrem na Chýnice. 

Až se bude organizovat další úklid, dáme o sobě zase vědět.                    -KH- 
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Z činnosti základní školy a mateřské školy : 
Co jsme zažili ? 

„Tonda Obal na cestách“, to byl výukový program, který vedli proškolení pracovníci. Byl zaměřený 

na ekologii a třídění odpadů. Děti ze školní družiny navštívily krásnou výstavu obrázků a činnosti 

Josefa Lady, kterou uspořádal pan Stanislav Vejrostek na OÚ v Jinočanech. Jako každý rok i letos 

jsme zavítali do místní lidové knihovny a pan učitel Jiří Janovský vysvětlil, hlavně prvňáčkům, co 

dělat při první návštěvě knihovny. Ve vědomostní soutěži MUZOR = rozum , v ZŠ Velká Ohrada, 

nás reprezentovali žáci 4. a 5. třídy a vybojovali krásné 3. místo. Již v únoru, se zúčastnili Šimon Auf 

a Vašek Skoupý soutěže o nejlepší palačinku v Zadní Třebáni. Získali 3. místo a vybojovali pro celou 

školu volný vstup do lanového centra v Ořechu. Tuto návštěvu jsme spojili i s exkurzí do včelína. 

Výlet do lanového centra i včelína se díky krásnému počasí, velmi vydařil. Žáci 1.-3. ročníků pilně 

jezdili každý pátek na plavecký výcvik do Berouna . Děti si odnesly krásná MOKRÁ vysvědčení - 

jsou to šikulky. Aby děti, které půjdou poprvé v září do 1. třídy věděly, kde se budou učit, kde máme 

třídy, tělocvičnu, sklep i půdu, pozvali jsme je na tzv. přípravku „Těšíme se do školy“. Čtyřikrát, 

každé pondělí, se sešly ve škole a zkusily si vyučování „nanečisto“. Letos přivítáme v září 21 

prvňáčků. O tom, jak bojovali Přemyslovci jsme se dozvěděli na výukovém programu v Ořechu( 

spolčeně ZŠ Ořech,ZŠ Jinočany). Svoje vědomosti z anglického jazyka ukázali žáci 4. a 5. ročníku na 

Anglické olympiádě, také v Ořechu. V ZŠ Rudná byla matematická soutěž Pythágoriáda, na které 

jsme také nesměli chybět. Velký úspěch, krásné 2. místo získal Michal Janík. Děkujeme za vzornou 

reprezentaci. A co je naší největší radostí? 3 žáci se hlásili na víceletá gymnázia a všichni byli přijati. 

Moc gratulujeme a přejeme hodně úspěchů v nových školách. 

A co nás čeká?  

Čeká nás zakončení celoročního projektu „Bezpečně po celý rok“. Vydáme se na dopravní hřiště do 

Prahy. Také se těšíme na „školandu“. Letošní cíl je Pec pod Čerchovem. Své síly ve sportovním 

zápolení si změříme na atletických závodech v Chrášťanech. Úplně poslední akcí bude „Loučení“, 

které se koná 26. 6. 2015 a těšíme se, co si pro nás pátáci připravili.                 Mgr. Lenka Galertová 

 

Cvičení rodičů a dětí v ZŠ Tachlovice 

Již jsou to dva roky, co jsme začali 

se cvičením rodičů a dětí 

v Základní škole Tachlovice. 

Cvičení navštěvuje věková 

kategorie dětí od 1,5 roku do 4 let. 

Děti se od listopadu naučili 

spolupráci v kolektivu, zlepšili 

orientaci v prostoru. Dokázali si 

s rodiči obohatit slovní zásobu o 

nové písničky a říkanky a procvičit 

si jemnou a hrubou motoriku díky 

střídáním cvičebních pomůcek a 

skládaček. Zařádili si na 

překážkové dráze, na švédské 

bedně, natrénovali chození a lezení 

po lavičce, chůzi po kladince, 

lezení po žebřinách, kde někteří 

překonali strachy z výšek. 

Musím všechny pochválit za úžasné pokroky v koordinaci pohybů, zlepšení házení, chytání a kopání 

míčů. Někteří cvičenci se dokázali osamostatnit a překonat první ostychy. Jsem ráda, že se i tentokrát 

sešla bezva skupinka rodičů a dětí, kteří báječně spolupracují. 

Všem přeji zážitkové prázdniny plné zdravého pohybu a radosti. Na další cvičení se těší cvičitelka 

Lenka Kratochvílová 

www.volny.cz/lenka_kratochvilova 

http://www.volny.cz/lenka_kratochvilova
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Dramatický kroužek 

Jmenuji se Eva Novotná a ve stručnosti bych vám ráda představila dramatický kroužek, který je od 

druhého pololetí pravidelně navštěvován tachlovickými dětmi. 

Vše začalo v lednu, kdy jsem díky nové práci měla trochu „volného času“ a jelikož se mi jednou za 

čas trochu posteskne po prknech, co znamenají svět (dříve jsem tak trochu byla herečka, mám 

vystudované herectví na Pražské konzervatoři a pár let praxe v černém divadle), založení 

dramatického kroužku v Tachlovicích bylo to pravé ořechové. 

První ukázková hodina proběhla na začátku druhého pololetí a musím se přiznat, že mě děti 

neskutečně nadchly. Jako dospělá jsem pozapomněla na krásnou dětskou spontánnost a nekonečnou 

fantazii. Celé jsem to brala jen jako zkoušku, ale počet přihlášených dětí velice rychle přesáhl 15 a 

musela jsem vyhlásit stop stav. 

Snažím se, aby byla každá hodina jiná, proto seznamuji děti s výcvikem dechu, jevištního pohybu, 

jevištní mluvy a samozřejmě uměleckého přednesu a improvizace. Ano, některé věci, jako například 

dechové, pohybové a jazykové rozcvičky se stále opakují, ovšem má to svůj smysl a naštěstí zatím 

nás to všechny baví. 

Co máme v plánu? Naše úplně první minivystoupeníčko proběhne na rozlučce s páťáky 26. 6. 2015, 

kdy předvedeme malou ochutnávku z připravovaného vystoupení, které uvedeme na vánoční 

akademii tachlovické školy. Na to se velice pečlivě připravujeme a už se všichni těšíme, jaké 

kostýmy a rekvizity si sami vytvoříme (samozřejmě s pomocí šikovných rodičů). 

Od září připravuji o hodinu více, a to s rozdělením dle věku dětí, 1. a 2. třída, 3. až 5. třída. O 

ukázkových hodinách se všichni včas a s předstihem dozvíte. 

Děkuji rodičům za důvěru a dětem za jejich stálé nadšení 

 

Topas 
V dubnu jsme pro Vás připravili pálení 

čarodějnic společně s dalším ročníkem 

kouzelnické školy pro děti. Akce to byla 

zdařilá, o čemž mluví nejen množství 

malých kouzelnic a kouzelníků, kteří se 

přišli opět přiučit něco nového do školy, 

ale i následně hojná účast dospělých na 

večerní zábavě u zapálené hranice, kde 

nám zpříjemnila večer živá hudba. 

Velké díky všem za pomoc při těžbě 

dřeva a chystání hranice s čarodějnicí, 

která byla opět „neodolatelná“. Dík patří 

i dobrovolníkům, kteří nám pomohli s 

přípravou prostor. 

Ihned po čarodějnicích jsme stavěli 

májku, která krášlila naši vesnici až do poloviny května. V den kácení jsme prošli obcí a zvali 

všechny na večerní akci. Bylo vás hodně, kteří jste otevřeli a přijali naše pozvání a večer dorazili. 

Májka padla něco málo po sedmé hodině večerní a šťastnými majiteli se stali Žákovi, kterým byla 

silnými muži odnesena domů. K poslechu i tanci zahrála kapela Nanga Parbat. I  zde se vás sešlo 

hodně, což nás těší a nabíjí energií do dalších aktivit. Chtěli bychom opět  poděkovat všem, kteří nám 

pomohli, aktivně se zúčastnili jak těžby v lese a následné úpravy stromu do krásy, až po konečné 

stavění na plácku u kurtů a též bezpečné a profesionální skácení. 

Poslední neděli v květnu jsme oslavili Den dětí již tradičně nejprve rybářskými závody a následně 

soutěžním odpolednem na zahradě školky. Letošní oslava se nesla v duchu cirkusu. Na zahradě se to 

hemžilo klauny a šašky. Disciplíny jsme též ladili do tohoto ducha a zpestřili jsme tetovacím studiem 

pro děti. Překvapením pro všechny byl žonglér Vojta Vrtka, který mezi nás zavítal. Jeho vystoupení 

dle ohlasů mělo velký úspěch. Kdo nepřišel, může litovat. Doufáme, že si děti svůj den užili a i 

dospělým se líbil. 
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A co nás ještě čeká do prázdnin? Rádi 

bychom po loňském úspěchu navázali na 

nohejbalový turnaj, který se v červnu 

tolik líbil, že si ho pánové zopakovali 

ještě na podzim. I letos  jsme se rozhodli 

pořádat nový ročník. Přijďte si zahrát, 

nebo  podpořit   své   sportovce  v  neděli   

28. 6. Svůj tříčlenný tým můžete přihlásit 

do 26. 6.  Nohejbalem ukončíme první 

polovinu letošního roku a budeme se těšit 

v září na vaši přízeň. Ještě jednou všem 

děkujeme za podporu a pomoc, bez které 

by naše akce nebyly tak parádní!!! 

 

Máte-li zájem a chcete se k nám přidat, 

rozšířit a posílit naše řady, těšíme se na vás -  spolek Topas je stále otevřen novým členům. 

www.topas-tachlovice.cz                                                                                                         -JH- 

                             

Váš TOPAS 

 

 

 

 

 
 
 

Tachlovické listy vydává  Obecní úřad Tachlovice v nákladu 325 výtisků. Aktuální zprávy a novinky o dění v obci 

můžete získat přihlášením k odběru novinek na stránkách obce  www.tachlovice.cz 

http://www.topas-tachlovice.cz/

